
 

 
Aan: 

Alle politieke partijen Oostzaan 
Onderwerp: nestbeheer muskuseenden 

Van: 
Cor Hottentot/Stichting Ducktopia 

 

Oostzaan, 28 oktober 2024 

 

Geachte heer/mevrouw, 
 

Stichting Ducktopia wil aandacht vragen voor het belangrijke onderwerp nestbeheer. 

Het nestbeheer is momenteel exclusief toegewezen aan Anticimex, nadat deze 
verantwoordelijkheid bij Stichting Ducktopia werd weggenomen. Stichting Ducktopia maakt zich 
hier om meerdere redenen zorgen over, namelijk om de volgende redenen: 

 Frequentie van toepassing nestbeheer  
 Kennis van nestlocaties 
 Wijze van toepassing nestbeheer 
 Kosten die het met zich meebrengt 

 
Frequentie van toepassing nestbeheer 
Volgens onze informatie is tot op heden geen nestbeheer gedaan door Anticimex sinds zij zijn 
gestart met de eerste vangronde op 2 oktober jl.  
Aangezien in de voor 2 oktober liggende tijd ook geen nestbeheer werd uitgevoerd, verwachten 
wij dat in de komende weken nog meerdere nesten zullen uitkomen. Wij hebben zelf in de 
tussentijd vanaf 2 oktober (nu een kleine maand), sinds de eerste vangronde reeds nieuwe 
nesten zien opgebouwd worden. Hadden wij nog altijd verantwoordelijk geweest voor het 
nestbeheer, dan hadden wij met onze frequente aanwezigheid in de wijken daar meteen actie op 
kunnen ondernemen. 
 
Deze ontwikkeling baart ons ook zorgen over de toekomst van het nestbeheer door anticimex. 
Als we ervan uitgaan dat de insteek is dat Anticimex de komende twee jaar in opdracht van de 
gemeente actief zal zijn, zoals werd vermeld in de media (bron: 
https://oostzaan.nl/veelgestelde-vragen-over-wegvangen-muskuseenden), dan verwachten wij 
dat in de komende twee jaar het nestbeheer niet voldoende eƯectief zal kunnen worden 
uitgevoerd. Het ligt namelijk in de redelijke verwachting dat Anticimex niet het hele jaar door 
wekelijks Oostzaan zal doorlopen op zoek naar nesten. Om eƯectief nestbeheer uit te voeren, is 
het echter wel nodig om zeer regelmatig te controleren op nesten en dat voor langere tijd, omdat 
de muskuseend geen kort tijdsbestek kent waarin gebroed wordt, zoals andere vogels dat wel 
kennen. Ze broeden nagenoeg het hele jaar door. Het bedrijf Anticimex bevindt zich daarentegen 
niet om de hoek, en we betwijfelen dat er voor de toekomst afspraken zullen worden gemaakt 
met Anticimex om wekelijks Oostzaan te bezoeken, niet alleen al gezien de torenhoge kosten 
dat dit met zich mee zal brengen. Bovendien kent het bedrijf alle favoriete hoekjes en gaatjes 



 

 
van de eenden in Oostzaan niet, zoals wij als lokale muskuseendenbeheerpartij Oostzaan die 
wel kennen. Dat brengt ons naar het volgende punt: 
 

Kennis van nestlocaties 
Sinds 2019 heeft Ducktopia jarenlang nestbeheer gedaan in Oostzaan. We hebben daardoor 
een rijkdom aan kennis van nestlocaties in heel Oostzaan. Anticimex kent die locaties niet. 
Gaan zij het wiel opnieuw uitvinden? En hoe pakken zij dat dan aan? Het is gewoonweg zonde 
dat onze kennis van de locaties niet wordt ingezet. Er zullen weer veel nieuwe nesten de kans 
krijgen om volledig uit te komen, omdat ze simpelweg niet ontdekt zijn. Waardoor op een later 
moment weer een vangactie gepland zal worden om het teveel aan eenden te reduceren. Een 
cirkel die niet nodig is als wij onze kennis kunnen inzetten. Daarnaast hebben we in de 
afgelopen jaren ook veelal nestbeheer toegepast in tuinen van bewoners. We kennen de 
bewoners en zij kennen ons. Ze weten ons meteen te vinden als zij een nest ontdekken. De 
welwillendheid om Anticimex in te lichten zal gezien het imago dat deze partij heeft en de 
afstand tot Oostzaan ook vele malen minder zijn, dan wanneer de bewoners weten dat ze de 
bekende gezichten van Ducktopia even kunnen bellen. We voorspellen dan ook dat wij in 
praktijk regelmatig zullen worden gecontacteerd over een gevonden nest (zoals dat nu ook nog 
altijd het geval is). Laat ons dan ook vervolgens gewoon doen waar we goed en beter in zijn.  
Er is altijd een vrijwilliger in de buurt die te hulp kan schieten.  
Er is altijd een vrijwilliger in de buurt die ergens een rondje nestcontrole kan doen.  

 
Wijze van toepassing nestbeheer 
Anticimex gebruikt als methode voor nestbeheer het olieën van de eieren in het nest.  
Voor de muskuseend is deze methode niet geschikt. Een muskuseend is een heel vlijtige 
broedster. Als haar eieren niet uitkomen, is de kans reëel dat ze veel te lang blijft broeden, 
waardoor ze te zwak wordt en zelfs zichzelf dood kan broeden. Dat is dierenleed dat je wilt 
voorkomen.  
Wij hanteren daarom de methode van eieren weghalen en een paar (meestal 3) eieren laten 
liggen. Op die manier kan ze toch een aantal eieren uitbroeden zonder dat ze zichzelf gevaarlijk 
‘in de nesten werkt’ door toedoen van de mens. De overlevingskans van pullen is in de natuur 
niet groot, waardoor ook op deze manier de populatie zich niet zal uitbreiden. De aanwas 
overstijgt op deze manier niet de natuurlijke sterfte waardoor de populatie ongeveer gelijk blijft. 
Een bijkomend voordeel van deze wijze van nestbeheer is dat de eend niet heeft ervaren dat een 
nest maken op de gekozen locatie niet ideaal was. Ze gaat daarom niet op zoek naar een andere 
nestlocatie (die je dan weer moet vinden), maar blijft trouw aan de locatie waar ze de vorige keer 
haar nest succesvol heeft uitgebroed. Dat maakt het nestbeheer ook makkelijker.  
 
Waarom ook hier de inbreng van Ducktopia de voorkeur zou moeten hebben, is dat ook hier 
Ducktopia als lokale instantie veel beter de mogelijkheid heeft om de nesten in de gaten te 
houden. Nestbeheer heeft pas zin als de eend alle eieren heeft gelegd. Haal je ze te vroeg weg, 
dan legt ze door tot het nest weer is aangevuld. Haal je ze te laat weg, dan is er sprake van 
dierenleed omdat er al te grote vruchten in de eieren zitten. Met onze constante aanwezigheid in 
het dorp kunnen wij de ontwikkeling van de nesten goed in de gaten houden en de juiste zorg 
toepassen op het juiste moment. Anticimex heeft die mogelijkheid niet.  
 



 

 
Kosten die het met zich meebrengt 
En dan de kosten.  
Ducktopia is een stichting en draait volledig op vrijwilligers. Dat betekent dat Ducktopia geen 
enkele winst maakt en dat ook niet ten doel heeft. Geld dat Ducktopia binnenkrijgt in de vorm 
van subsidies en donaties wordt volledig besteed om gemaakte kosten te dekken. Anders dan 
een commercieel bedrijf dat niet anders zal doen dan hoge tarieven berekenen om flinke winst 
te kunnen maken.  
De kosten die de gemeente tot juni afgelopen jaar voor de eenden maakte in de vorm van een 
jaarlijkse subsidie aan Ducktopia, is slechts een fractie van de kosten die de gemeente nu moet 
maken om een commercieel ongediertebestrijdingsbedrijf voor een langere periode in te huren. 
Feitelijk betaalt de gemeente nu meer voor minder. De kwaliteit en eƯectiviteit -  zoals hierboven 
uiteengezet -  van het nestbeheer zal veel hoger zijn als het in handen is van stichting Ducktopia, 
terwijl daar tegelijkertijd zoveel minder kosten tegenover staan. 
Een rekensom die de moeite waard is om te overwegen. 

 

Met vriendelijke groeten, 
namens stichting Ducktopia, 

Cor Hottentot 
gecerticificeerd beheerder van o.a. muskuseenden 


